



Protokoll styrelsemöte för SFAI

Tid: 220128 kl. 9.00-16.00

Plats: Zoom, telefonmöte

Deltagare: Maja E, Karin BK, Annette N, Karolina P, Eva S, Malin JF, Roman A, Anders S, Owain T,
Frånvarande: Erik L, Josephine J.

Inbjudna gäster

Kl 11 Lars I Eriksson - Professorsgruppen

Kl 14 Stefan Lundin – Presentation VGR CME/CPD projekt

Dagordning:

1. Mötet öppnades av ordförande Maja E.
2. Val av mötesordförande: Maja E, protokollförande: Eva S, justeringspersoner: Roman A, Anders S, tidhållare Karin BK.
3. Dagordningen godkändes.
4. Föregående mötesprotokoll:
Ordförande påminner alla om att följa upp respektive ansvar/uppgifter i protokollet.

Incheckning/Läget

Anders S: Västernorrland har få vpl, därför minskad op-verksamhet, fortfarande en del covid.

Maja E: Många mediafrågor, stort intresse för vår specialitet, roligt. Pågående omorganisation i Region Halland.

Annette N: Mycket covid i VGR, fortsatta dagliga rapportmöten om IVA-platser, dock nu utan betoning på covid.

Karin BK: Examinationstider i Linköping. Kliniskt många patienter med sekundär covid, mycket sjuk personal, påverkar verksamheten.

Roman A: Många kolleger sjuka i Västerbotten, frekventa extra jourpass.

Karolina P: Frustrerande i bl.a. Skåne med förlängd postop-tid för covid på op-salar, aktuell fråga nu - hur länge vänta med elektiv kir efter covidjuka, riktlinje efterfrågas - Professorsnätverket?

Malin JF och Eva S, Stockholm: Mycket sek. covid, mycket personal frånvarande, många extra jourer.

Aktuella ärenden

5. Status fokusområden:

- **IVA-kapacitet/stärka AnOpIVA.** Maja E har startat mediagrupp med Karin Hildebrand, Akil Awad, Kai Knudsen, Claes F, ME, J Hillgren SIS, Bengt Cederlund SPOR. Första mötet 2 dagar sedan: Uppfattas som optimalt nu att agera/skriva debattartikel om IVA-kapacitet, arbetsmiljö, etisk stress. Bra diskussioner, SIR/SPOR bidragit med siffror, WhatsApp grupp startad. Maja anser att en kommunikator behövs. Viktigt uttala sig på bra sätt. Diskuteras frågeställningar. Vårt fokus är patientcentrerat. Karin BK påminner om valår och att Läkarförbundet har en mediaträningskurs, värt kolla. De har även pressjour. Annette N tipsar om SLS. Viktigt med ensat budskap i mediagruppen.
- **Utbildning/Fortbildning:** Huvudansvarig i styrelsen behövs, beslutas utse Anders S som sammankallande till grupp för fortbildning. Kursportalen till stor hjälp. Viktigt skaffa mandat, möjligen utbildningsbok.
- **Arbetsmiljö:** Enkät. Eva S: återkoppling kommit från Läkarförbundets kommunikationsavdelning. Viktigt få bra bearbetningsverktyg för svaren. Vidare arbete med enkäten via Basecamp och telefonmöten. KBK rapporterar från NASC, där uppfattas att arbetsmiljöarbetet är bäst strukturerat i nordiska länderna.
- **Akademisk kompetens.** MJF hanterar frågan, återkommer.

6. Rapporter från möten.

- Covid-möte, SLS. Annette N. Diskuteras uppdatering av covid-dokumentet. Rek för säker kir behöver uppdateras. AN tar med frågan till SLS.



- Läkarförbundets fullmäktige. ES rapporterar om strategi och fokusfrågor. Kommer kort rapport i SFAI-tidningen.

7. Möte för chefer och ledare, nu i maj 2022.

- Mötet flyttat. OT ombokat lokaler till 5 - 6 maj. Föreläsare ombokade, utom SYA, Josephine J har förhinder, övriga i styrelsen deltar.
- Kommunikationen kring det uppskjutna mötet ansvarar OT och Claes för, inklusive text på hemsidan till Roman.
- Viktigt reflektera över framtida chefmöten i januari framöver. [Till nästa fysiska möte.](#)

8. NPO PIVOT

- Claes F är sammankallande i SFAI styrelsens NPO-grupp.
- Processen i NAG Höftfraktur visar på svårigheter att få genomslag för representanternas synpunkter i vissa vårdförlopp och kunskapsgrupper. Viktig fråga för SFAI att bevaka. CF kontaktat processledaren i SLS ang. att samla erfarenheter från Kunskapsstyrningen.
- **Regelbundna möten SFAI/NPO planeras nu.** Nomineringar och remisser behöver sorteras och hanteras. Riktlinjearbetet bör formeras.
Deltagare från styrelsen: Claes F, Malin JF, Annette N, Eva S, Erik L, samt NPO-ordförande Martin H. Egen extern mapp skapas i Basecamp för NPO-frågor, Owain T ansvarar för att ordna mappen. NPO-ordförande viktig behörig, även ane-ssk m.fl. kunde få tillgång till den mappen. Sfone har programpunkt om detta på SFAI-veckan, Karin BK undrar om den behöver vidgas.
- PiVOT gjort **enkät** till chefer ang bemanning, skickas via MKON. Önskar undvika krock i tiden med SFAI:s enkät. Olika frågor och grupper adresseras i dessa.
- Skrivelse till NHV från kirurgiska föreningar. I nomineringar har kärlikir by-passats av oklara skäl. Remissförfarande tätt sig oklart, samt frågor om deltagande. Maja E besvarar.

9. Lars I Eriksson från Professorsgruppen inbjuden idag:

Gruppen bildades behovsbaserat, ad hoc kring just pandemifrågor. Möten var 14 dag - 3:e vecka under pandemin. Nu fortsatta möten, med fokus på kunskapsfrågor, läkemedelsförsörjning m.m., ofta på fråga från SFAI ordf/v ordf. Professorer från alla lärosäten deltagit. Fortsatt arbete diskuteras. Maja E betonar betydelsefullt och bra arbete, ett stort stöd för SFAI och dess medlemmar.

Riktlinjer: Skärningspunkter mot andra riktlinje-”producenter” lite oklart. Specialistföreningar ibland hamnat vid sidan om, ex. sepsis. Omvärldsspaning samt definierat ansvar för riktlinjer/guidelines är viktigt, så att inte SFAI, NPO, ESA springer åt olika håll. Forskningsbara kvalitetsindikatorer måste komma med, angeläget med akademisk kompetens.

Diskussion ang. **COVID-kunskap** fortsättningsvis. Uppdatering av dokument behövs.

Professorsgruppen ansvarar för att se över befintliga riktlinjer.

Namnändring diskuteras. **Styrelsen beslutar idag om namnet SFAI:s professorsgrupp.** SFAI-styrelsen skriver uppdrag (inkl. uppdateringar) och utser Malin JF o Claes F som kontaktpersoner. Artikel om detta till SFAI-tidningen, Malin JF, Claes F och Karolina P ansvarar.

Stående punkter

10. SFAI/AnIVA veckan 2022 Uppsala, vecka 37. Programarbetet fortskrider enligt plan. Postrar planeras helt i utställningen. Anmälan planeras klar till 1 mars.
 - Förslag till avslutningssession diskuteras.
11. Utbildningsfrågor/KVAST/Fortbildning.
 - Enkätresultat ang konsekvenser av epidemin för ST-utbildningen. Ej diskuterat i kommande ledare i SFAI-tidningen, men behöver få plats pga viktiga budskap. Anders S ansvarar.
 - Utbildningsboken, Anders S. Författningen nyligen betydligt reducerad, vetenskapligt arbete är borttaget i målbeskrivningen och detta är starkt ifrågasatt. Risk för att detta försvinner helt. Anders S föreslår tydlig skrivning ang rekommendation om vetenskapligt arbete. Några gör ju inte sådant under läkarutbildningen (ex. läkare med utländsk examen). Andra debattfrågor är kvalitetsarbetet, rekommendationen om EDAIC: enda



- möjligheten att mäta kompetens, samt specialanestesi-placeringar. Bra punkt till chefmötet, Owain T och Anders S ansvarar.
- Kursportalen fungerar på flera kurser nu, allt bättre. Fakturor, utvärdering, kursintyg underlättas. Behöver göras reklam! SFAI-tidningen. Diskuteras samarbete med olika ST-logg-program.
12. Riktlinjer. Malin JF kontaktar Erik L för assistans i riktlinjearbetet. [Rapport till nästa gång](#). Maja kontaktar valberedningen med besked inför nästa årsmöte.
 13. Remisser. Karin BK.
 - Mapp i Basecamp finns nu för remisser. Viktigt att endast helt färdiga remissvar arkiveras.
 - Socialstyrelsen har reviderat SOSFS 2005:10 om kriterier för bestämmande av människans död. Synpunkter inkomna av R-DAL. Karin KBK svarar. Viktigt beskriva utmaningen med att SFAI svarar på remisser, dels direkt, dels via ex. Läkarförbundet. Inte sällan extremt kort svarstid.
 14. Ekonomi. Owain T.

600 000 kr överskott på SFAI-Anlva-veckan, delas med ANIVA.
Arvode diskuterades, avseende arvode till fler i styrelsen förutom kassör och tidningsredaktör. [Tas till ett kommande möte](#). Beslut tas vid årsmöte.
 15. SYA. Josephine J frånvarande.
 16. Forskning. Malin JF. SFAI-UF har regelbundna möten.
 17. SFAI-tidningen. Karolina P. Nr 1/2022 ute nu, deadline för nr 2 är 8 mars. Vetenskapliga arbeten välkomnas. Karolina P annonserar behov av vikarie till sommarnumret. Beslutas att Karolina frågar JJ. [Tidig viktig punkt nästa möte](#).
 18. Fackliga frågor.
 - Motioner till SLS Fullmäktigemöte 17/5 (tillhanda senast 17/3).
 - Ny medlemsförening Svensk flyg- och marinmedicinsk förening godkännes av SFAI till SLS. Se bilaga och mailtext nr 2 i kallelsen. Svar senast 7/2. Maja svarar.
 19. **Stefan Lundin, professor Sahlgrenska sjukhuset, inbjuden:**

CPD (continuous professional development) för specialist-läkare. Läkarförbundet planerar krav på obligatorium. CPD varierar 0 - 7 dagar/år mellan olika läkare/specialiteter. Pilotstudie planeras i VGR där specialistläkare i 5 olika specialiteter mailar in sina aktiviteter, för sammanställning och överblick. Exempel på interna aktiviteter: MM, journal club; externa aktiviteter: möten, även publikationer. Malin JF frågar om VGR haft kontakt med andra regioner med liknande program. Stefan L avser initiera kontakt med dessa. Sannolikt stora skillnader. Anders S erbjuder kontakt och samarbete. Presentation om pilotstudie på möte för chefer och ledare i maj.
 20. Hemsidan.
 - Stiftelse-ansökan till SLS 1 feb. Beslutas om blänkare på hemsidan.
 - Viktigt för styrelsemedlemmar att synkronisera info på hemsidan med Roman, så att det blir korrekt.
 - Uppdatera länkar från hemsidan, Roman A ansvarar med Malin JF och Erik L.
 - Strukturerad hänvisning av enkät/studieförfrågningar fortsätter enligt tidigare rutin, via Roman.
 21. Media.
 - Flera artiklar ang vårdplatsbrist på senare tid. Se p.5 ovan, Fokusområden och mediagrupp. Gemensam debattartikel med Delförening för Etik, SPOR och SIR.
 - Sjukhusläkaren: Etiska beslut och prioritering av IVA-platser, med Eva Handke-S.
 22. Delföreningsfrågor
 - "Förhållningsregler/Ansvar/Rättigheter" (KP) Stadgar uppdaterade? [Nästa möte tidigt](#).
 23. **Nomineringar.**
 - **1. SLS** senast 31 jan, se bilagor i Basecamp:
Delegationen för medicinsk etik, ledamot. Beslutas bordläggas beslut om nominering pga oklar process. Se not nedan, p.24.
Delegationen för forskning, Ordförande. Malin JF återkommer med namn.



Delegationen för utbildning. Beslutas nominera Bijan Darvish som ledamot. Diskuteras process vid nomineringar från styrelsen till olika uppdrag. Beslutas att i fortsättningen lägga ut förfrågan till alla delföreningar i syfte att få ökad transparens i nomineringar. Se förslag och ny mapp i Basecamp. [Detaljerar vid nästa möte.](#)

- 2. Expertgrupp för kartläggning av den **prehospitala** vården och utvärdering av regeringens satsningar på ambulanssjukvården. Beslutas bekräfta akut nominering av Denise Bäckström SFLPA från ordförande.
- 3. Socialstyrelsen har fått ett regeringsuppdrag att kartlägga hinder för ändamålsenlig **organdonation**. Den 4/4 -22 kommer dialogmöte genomföras om resultaten av vår kartläggning riktat till personal på IVA. Förfrågan om deltagare går till SIS. Maja ansvarar för kontakt.
- **4. ESAIC** - beslutas nominera Lill Blomqvist till ledamot. Maja ger besked till ESAIC via Jonas Å samt kontaktar Lill.
- Nämndledamot **HSAN** senast 10/3. Karin BK och Owain T lägger upp fråga i Basecamp HQ till alla delföreningar. [Nominering klar nästa möte.](#)
- South East Asia möte: 22ND ASEAN CONGRESS OF ANESTHESIOLOGISTS in Vietnam - All sections. Internationell konferens 18 - 19 mars, förfrågan om deltagande. Vbf till hemsidan.

24. Not från extra styrelsemöte 220130 kl 20: Mot bakgrund av att flera nomineringar för ledamot till SLS delegation för medicinsk etik inkommit, dels från SFAI:s delförening för etik dels från SIS, föranstaltar ordförande om ett extra styrelsemöte för denna nominering.

Beslutas nominera Eva Hannertz Schmidke som SFAI:s representant till SLS delegation för medicinsk etik. Denna punkt justeras omgående av ordförande Maja Ewert som även kontaktar Eva H-S med besked.

25. Basecamp

- Viktig punkt varje möte. [Tidigt nästa möte.](#)
- Kalendern.
- Mapp för nomineringar.

26. Övrigt

- Uppdaterat årshjul/organisationskarta/arbetsfördelning. Bilaga med Aktivitetslista utskickad, samtliga styrelsemedlemmar läser och återkopplar till nästa gång. Fastställs vid fysiskt möte tillsammans med årshjul.
- Funktionsbrevlåda fungerar dåligt/IT-lösningar (JJ). [Nästa möte.](#)
- [Uppgrupp CVK \(CF\)](#)
- SSAI Board. [Rapport nästa möte.](#)
- IVO Tillsynsläkare: Ordf blivit kontaktad avseende postoperativ vårdnivå hos privata aktörer. Frågan är hänvisad till Magnus Iversen.
- Franskt förslag om medicinsk självständighet för anestesissk. Karin bevakar via NASC. Annette föreslår samarbete via SSAI.
- Ang Rekommendationer för säker kirurgi under Covid från SLS så tar AN med frågan till kommande Covid-möte med SLS. Frågan om uppdatering ställs även till professorsgruppen av MJF.

27. Till nästa möte: [Se blå texter.](#)

28. Nästa styrelsemöte: 220309 onsdag Zoom kl 19.

Vid protokollet:

Eva Sellén

Justeras:

Anders Silfver

Roman A'Roch